
                            BİR KENT YIKMAK = BİN HAYAT KURTARMAK

 Bir Ağustos gecesi gerçekleşmiş olan korkunç büyük bir depremle karanlığa
gömüldü tüm ülke. Her yer can pazarı... Yarım kalan aileler, toz olmuş binalarla
baş başa kaldık o gece. İstanbul’daki en çok can kaybı sahil kesiminde yer alan
Avcılar ilçesiydi. Avcılardan yükselen çığlık seslerinin hala kulaklarında olduğunu
söyleyen, o günleri yaşamış dedeler, babaannelerden hikayelerle dinledik korkunç
geceyi. 
 17 Ağustos depremi gece saat 3.01 de başlayıp tam 45 saniye sürdü. Depremin
merkez üssü İzmit Gölcük ilçesiydi. Fakat tüm Marmara Bölgesi hissetmişti. En
çokta Avcılar... Avcılar’da deprem yönetmeliklerine uyulması zorunlu olan bir
ilçeydi. Depremdeki ağır hasar ve yüksek oranlı can kayıplarının önemli bir
bölümü de, yapım hataları, zemin şartlarına uymayan yanlış temel tasarımları,
kötü işçilik ve inşaatlarda kullanılan yapı malzemesi hataları ve çürüklüğünden
kaynaklanmıştı.
 Bugün 17 Ağustos Marmara Depremi’nin üzerinden 22 yıl geçti. Marmara
Depremi'nde 454 kişi yaşamını yitirdiği, 1880 kişinin yaralandığı İstanbul için
uzmanlar yeni bir depreme yeteri kadar hazırlıklı olunmadığını dile getiriyorlar. 17
Ağustos 1999 depremi ve daha sonra yaşanan depremler yapı stokları depremin
güvenlikli olmadığını ortaya koymuşken, sanki bir daha deprem olmayacakmış
gibi imar planları depreme dayanıklı yapı üretimini sağlamak için değil, kentsel
rantın dağıtılması için bir araç olarak kullanılıyor. Parsel bazında yapılan imar
tadilatları ile ormanlık alanlar ve su havzaları dere yataklarıyla birlikte
yapılaşmaya açılıyor. Var olan yapı stokunun ve kentsel belleğin kent kimliği ile
birlikte korunarak kentin çağdaş ihtiyaçlara uygun olarak dönüştürülüp
canlandırılması ve iyileştirilmesi; böylelikle can güvenliğinin sağlanması ve yaşam
düzeyinin yükseltilmesini hedeflemesi gereken Kentsel dönüşüm çalışmaları
adeta yeni imar alanları açılması ya da mevcut imar alanlarının rant odaklı
yenilenmesine indirgendi. Dönüştürülen alanlarda yaşayan insanların kentsel
ihtiyaç ve talepleri gözetilmedi, müktesep imar hakları korunmadı. Kısacası
depremden bugüne kadar yeterli hazırlık yapılmadı. 
Başta bahsettiğimiz üzere Avcılar’da olası bir depremde yoğun can kaybının
önüne geçilmesi adına çok güzel bir projeye 1,5 yıl önce başlanıldı. Kentte yer
alan tüm yapısı çürük, hasarlı binaların kentsel dönüşüme girmesi için Avcılar
yenilenme adımının pilot bölgesi olarak seçildi. Avcılar Belediye Başkanının 1.5
yıl önce başlattığı bu projeyle bugüne kadar bin 325 bina kentsel dönüşüme
girmiş oldu. 



Depreme karşı sağlam yapılar oluşturma hedefiyle başlatılan proje sonucunda 18
ayda bin 325 bina, 12 bin 105 bağımsız birim kentsel dönüşüme girdi. Böylelikle
37 bin 902 kişi olası bir depremin yaratacağı hasardan kurtarılmış oldu. Kentsel
dönüşümün önündeki engelleri ortadan kaldırarak, hızlı bir ilerleme sağlandı. Bir
çok insanın hayatına dokunuldu. Kent dönüştürülmedi, hayat kurtarıldı. 
Bugün Avcılar sokaklarında gezerken bir çok inşaatla karşılaşabilrisiniz. Evet çok
fazla gürültü kirliliği yaşanmakta ama sonucunu öngördüğümüzde Avcılar halkı bu
durumdan memnun. Avcılar Belediyesi insan hayatına verdiği değeri en güzel
örneğiyle göstermiş oluyor aslında. 
 Çektiğimi fotoğraflarda bir düzen göremeyeceksiniz belki, çünkü burada kent
çarpık kentleşiyor. Dönüşüme giren binaların yerine yeni bir bina yapılıyor. Bu
yüzden bir düzen kurulamıyor. Fakat baktığımda gördüğüm yenilenen çok fazla
bina olması. Avcılar halkının deprem geçmişini göz önüne alacak olursak bu
kadar fazla yıkılan bina olması, halkın “yeni bina=yaşamak” ile bağdaştırdığını
söyleyebilirim. Kentsel dönüşümle beraber örnek vereceğim bir şey de; Belediye
Başkanına duyulan saygı ve sevgi. Halk ve Başkan arasında gözle görülür bir
sevgi bağı var. İlçesi için çabasını gören bir halk var kentte. 
 Bu kenti seçmemdeki sebep burada yaşıyor ve uzun süredir buraya ait olduğumu
hissettiğimdendir. Daha önce yaşadığımız kentlerde hissedemediğim duyguların
çoğunu burada yaşarken hissettim. Kentin insanı, esnafı, komşusu, doğası,
denizi, manzarası her şeyiyle içimde uyandırdıkları yüzünden bu kenti seçtim.
Kentsel dönüşüm için pilot olduğunu öğrendiğimde bir kez daha sevdim. İnsan ne
olursa olsun kendini bir yere ait hissetmek ister. Ben içinde o yer Avcılar oldu. 
 Fotoğrafları çekerken, Avcılar gibi İstanbul’a uzak bir kentte ulaşımın problem
edilecek bir şey olmamasını tanımlamak adına metrobüsü çekmek istedim. Diğer
çektiğim fotoğraflarda Atatürk’e hayranlık ve saygı duyan bir kent olduğunu
göstermek istedim. Burası Atatürk büstleriyle dolu hatta sahilde Atatürk evi
müzesi dahi bulunuyor. Güzel doğasına bir de Atatürk sevgisi ekleniyor. Üstüne
bir de hayvanlara karşı gösterilen davranışlar... Her apartman önünde mama kabı
görebilirsiniz. Gencinden yaşlısına herkes hayvansever burada. İnsan böyle bir
yeri nasıl sevemez diyor insan. 
 Kentsel dönüşümün merkezi, kentlerin kenti Avcılar hakkında yazılıp çizilebilecek
tonlarca şey var tabi benimse yansıtmak istediklerim bunlar. Hissettiklerim ve
gördüklerimle birlikte geldiğim noktada bir kez daha memnunum burada
olmaktan. Eğer ki pandemide olmasaydık, daha çok fotoğrafla daha çok şey
anlatıp daha çok dokunmak isterdim yüreklere... 
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